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Milí Dojčania, tento rok sa vám už prihovárame s druhým číslom Dojčanských novín.  
 
Pani zima, ktorá tento rok dlho kraľovala, odovzdala žezlo krajšiemu a slnečnejšiemu 

počasiu. Sneh sa stiahol a odhalil čierne skládky a poodhadzované odpadky. Obrovské 
množstvo odpadkov sme vyzberali v parkoch, na verejných priestranstvách a popri cestách – 
plastové fľaše, igelitové vrecia, pneumatiky, hrdzavé plechovky, sklo a množstvo iných vecí, 
ktoré do prírody nepatria. Príroda si s tým iba na chvíľku poradí - odpadky prerastú trávou, 
ale človek jej v tom pomôže nastálo.  

Prešlo len pár mesiacov čo sa zmenili verejné priestranstvá pri škole, škôlke, pošte               
a obecnom úrade, vysadili sa ozdobné kríky a stromy.  

Vážení a mne drahí Dojčania, trápi ma, že už sa to začalo ničiť. Niekto vytŕha to, čo má 
krášliť našu rodnú obec. Preto Vás prosím, napomeňte, zakážte a možno aj udajte 
nespratníkov, ktorí ničia náš spoločný majetok. Na opravu a znovuvysadenie pôjdu peniaze zo 
spoločnej kasy, ktoré by sa mohli použiť tam, kde ich viac treba. Rodičia, deti, babky, 
dedkovia ….. ľudia, neničme si okolie!!! Zbierajme, trieďme, recyklujme odpad a chráňme si 
životné prostredie, v ktorom žijeme.   

Moja veľká vďaka  patrí občanom, ktorým čistota v obci nie je ľahostajná, a starajú sa o 
svoje priedomia.                                                 

   - Ing. Katarína Jankovičová -  

Ako dlho sa v prírode rozkladá: 
 

- telefónna karta sa rozkladá až 1000 rokov 

- ohryzok z jablka sa rozkladá niekoľko týždňov 

- noviny a časopisy sa rozložia v priebehu niekoľkých mesiacov 

- hliníkové plechovky sa rozkladajú približne 20 - 100 rokov 

- batérie sa rozkladajú 200 - 500 rokov 

- gumová pneumatika z automobilu sa rozkladá 265 rokov  

-  PET fľaše a igelitové vrecká sa rozkladajú približne 500 rokov 

- polystyrén sa rozkladá 1000 rokov 

- sklo sa rozkladá 4000 rokov 

- žuvačky sa rozkladajú 5 rokov 

- cigaretové ohorky sa rozkladajú 3 mesiace - 2 roky 

- papierové vreckovky sa rozkladajú 3 mesiace 

- motorový olej sa rozkladá 10 - 100 rokov 

Ak ste to naozaj nevedeli, spýtajte sa svojich školopovinných detí. 
Určite to vedia, učia sa v škole ako chrániť prírodu. Aj my sme sa 
to voľakedy učili ... Zabudli sme, zleniveli, alebo zľahostajneli ??? 
... 

Nikdy nekončiace čierne skládky 

 

Čierne skládky sú problémom nás 

všetkých, aj keď si niekto myslí, že jeho 

sa to netýka... Náklady na zlikvidovanie 

čiernej skládky v plnej miere hradí obec 

a keď ich výšku premietne do miestnych 

poplatkov, vtedy sa to dotkne  každého 

z nás. 

Vedeli ste, že mnohokrát sa   vo vyhode- 

ných veciach nájde korešpondencia 

alebo obálka, podľa ktorej sa dá vinník 

odhaliť? A ľahko sa tak môže ocitnúť na 

Verejnej tabuli hanby? Ešte lepšie, páčila 

by sa vám vaša fotografia z fotopasce pri 

čiernej skládke vystavená na tejto tabuli 

hanby? 
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Zápisy z uznesení zo zasadnutí OZ Dojč 
 

Zasadnutie – 25.1.2013: 

 Obecné zastupiteľstvo (OZ) schválilo troch členov výber. komisie 

pre výberové konanie na projekt rekonštrukcie verejného osvetlenia: 

Ing. Pavol Vymislický, Stanislav Skala, Miroslav Opatovský. 

 OZ schválilo obstaranie prvého doplnku platného územ. plánu 

z roku 2009 s tým, že žiadatelia o zmeny územ. plánu budú znášať 

náklady spojené s vyhotovením doplnku územ. plánu obce 

v alikvótnej časti podľa veľkosti výmery pozemku, o ktorého zmenu 

žiadajú. 

Zasadnutie – 1.3.2013: 

 OZ schválilo doplniť navrhovaný program o nasledovné body: 

Správa č. 4/2012 o výsledkoch následnej finančnej kontroly; Správa 

č. 1/2013 o výsledkoch finančnej kontroly; Správa o vykonanej 

inventar. hmot. majetku obce. 

 OZ schválilo plán kontr. činnosti hlav. kontrolóra obce Dojč na 

1.polrok 2013 v predloženom rozsahu doplnené o body:  

kontrola vykonania výberového konania na projekty revitalizácie, 

kontrola uznesení OZ týk. sa revitalizácie a ich plnenie, predložiť 

uznesenia o schválení obsahu projektov a schválení umiestnenia 

revitalizácie. 

 OZ schválilo poskytnutie fin. prostriedkov na zakúpenie odklada-

cieho stola k umývačke riadu a stojana na plechy do ŠJ pri ZŠ Dojč, 

v celkovej výške do 500,- €.  

 OZ schválilo podanie žiadosti na dopravný inšpektorát ohľadne 

umiestnenia zrkadla na križovatke pri kostole.  

 OZ schválilo, že akékoľvek projekty sa môžu realizovať len ak boli 

vopred schválené OZ. Strategické projekty, ktoré majú  dopad na 

celú obec, prípadne dopad na viacerých obyvateľov musia byť 

vopred prerokované na verejnom zhromaždení obyvateľov obce.  

 OZ schválilo, že platby za dane, psa, predajné automaty, nevýherné 

hracie prístroje a za tuhý komunálny odpad bude obec prijímať len 

bezhotovostnou formou, t.j. poštovou poukážkou na účet obce alebo 

medzibankovým prevodom na účet obce.  

 OZ schválilo vyčistenie priekopy medzi p. Adamkovičom                 

a p. Lakatošom za cenu  max. do 300,- EUR. 

Zasadnutie – 5.4.2013: 

 OZ súhlasilo s výrezom jaseňa a orezaním gaštana pri Akropole. 

Zrezanie jaseňa na vlastné náklady zabezpečí p. Gregor Masaryk 

a za tieto náklady si ponechá drevo z jaseňa. 

 OZ schválilo nákup 2 ks betónových lavičiek spolu max. v cene do 

200,- EUR. 

 OZ schválilo návrh dohody Výboru ZO SZZ č. 13-102 Dojč 

Jašterice, na základe ktorej ZO zabezpečí starostlivosť o kríž Sv. 

Cyrila a Metoda na Drahách a jeho okolie bezplatne počas celého 

roka, na dobu neurčitú. 

 OZ schválilo finančný príspevok na akciu 1. máj 2013 v sume 500,- 

EUR. P. Skala predloží bločky na vyúčtovanie najneskôr 3. mája 

2013. 

Kompletné zápisnice zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva sú 
uverejnené na stránke obce: www.dojc.sk. 
 

 

 

 

 

   

 

 

 

 

V súčasnosti  prebieha verejné ob- 

starávanie na výber dodávateľa             

na verejné osvetlenie. Žiadosti o 

dotácie, podané na Enviro-

nmentálny fond na rozšírenie 

stokovej siete, na zintenzifikovanie 

čistiarne odpadových vôd a na 

zlepšenie energetickej hospodá-

rnosti budov na budovy v komplexe 

základnej školy, boli neúspešné. 

Taktiež žiadosť o dotáciu  na 

Ministerstvo kultúry  SR na inter-

netizáciu knižnice  bola zamietnutá. 
-obec Dojč- 

VAROVANIE 

Za posledné obdobie bol v našom 
okrese zaevidovaný zvýšený výskyt 
trestnej činnosti v podobe krádeží 
vlámaním – prevažne do rodinných 
domov. K väčšine lúpeží dochádza v 
čase, keď sa majitelia nachádzajú 
mimo svojich obydlí. Vyskytli sa 
však i prípady, keď sa občania v 
dome nachádzali. Páchatelia tejto 
trestnej činnosti si všímajú pohyb v 
okolí domu, zisťujú či máte stráž-
neho psa, prípadne iné zabezpečo- 
vacie zariadenie. Vzhľadom k tomu, 
že k podobným udalostiam došlo aj 
v našej obci, žiadame občanov, aby 
tomuto problému venovali zvýšenú 
pozornosť. V prípade, že uvidíte vo 
svojom okolí pohyb neznámych 
motorových vozidiel a osôb, nevá- 
hajte a ihneď podozrivé skutočnosti 
nahláste (aj anonymne) na Policaj-
ný zbor SR prostredníctvom tč.158, 
prípadne na obecný úrad. Včasným 
oznámením takýchto skutočností 
môžeme predísť rozmáhaniu sa 
ďalšej trestnej činnosti.  

-starostka obce Dojč- 

http://www.dojc.sk/
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Vážení spoluobčané, súdruzi a súdružky ! 

Milerádzi Vás šeckých pozýváme na III. ročník retrooslavy 

1.mája, 

kerá sa bude konat v obci Dojč 1.mája 2013 od 13,oo 

hodziny pri MNV. Manifestačný sprúvod bude mnet zraz 

od 12,oo hodziny .... 
 

... takto pozýval Dojčanský akčný výbor širokú 

slovenskú verejnosť na túto našu už tradičnú udalosť. 

Môžu byť všetci pyšní, akcia bola viac než úžasná. 

Počasie nám prialo, účasť bola bohatá, program 

humorný. Prosto skvele strávená streda. Ďakujeme:-) 
–občania Dojča Dojčanskému akčnému výboru- 

-   
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Príležitosť k vyjadreniu citov a lásky k mame sme využili 

v druhú májovú nedeľu  a hodnotným kultúrnym 

programom zostaveným z  básní, piesní a tancov sme   

                                        vyčarili  úsmev ba  i slzu radosti  

                                        na tvárach našich  mám       

                                        i starých mám.  
                                                             

                                                      „ĽÚBIM ŤA MAMA“ 

Zápis do MŠ 
Dňa 6.2.2013 sa uskutočnil zápis do ZŠ. Z materskej školy odíde 9 detí. Dve deti majú 
odloženú povinnú školskú dochádzku. V týždni od 25.2. – 1.3.2013 sa uskutočnil zápis do 
MŠ na rok 2013/2014. Prijali sme 16 žiadostí, z toho je 13 detí prijatých k 1.9.2013 a tri deti 
od 1.1.2014. Budúci školský rok by malo materskú školu navštevovať 37 detí. 
 

. 

 

23.5.2013 deti staršej skupiny 

navštívili „ Dobrovoľný hasičský 

zbor v Senici“, kde sa na chvíľu 

stali hasičmi. Vyskúšali si rôzne 

techniky hasenia, povozili sa na 

výsuvnej plošine, ukázali si ako sa 

vyprosťuje a zabezpečuje ranený 

pri nehode a pod. 

 

Každý deň v materskej škole je pre deti niečím zaujímavým, 

podnetným, výnimočným. 

 

Dňa 20.5.2013 našu materskú školu navštívili 

„Sokoliari“, ktorí deťom predviedli ukážky 

s dravými vtákmi. Deti si ich mohli i pohladiť, ba 

sa s nimi i odfotografovať. 

 

23.5.2013 deti staršej 

skupiny navštívili „Dobrovoľný 

hasičský zbor v Senici“, kde 

sa na chvíľu stali hasičmi. 

Vyskúšali si rôzne techniky 

hasenia, povozili sa na 

výsuvnej plošine, ukázali si ako 

sa vyprosťuje a zabezpečuje 

ranený pri nehode a pod. 

 

A čo nás ešte čaká? 

31.5. MDD výlet do Galanty 

6.6. výlet na vojenské letisko 

Kuchyňa 

21.6. opekačka na školskom dvore 

a súťaže 

27.6. „Rozlúčka s predškolákmi“ – 

slávnostné odovzdávanie kníh, 

kultúrny program, krájanie torty  

a veselica  
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Poľovníci deťom 
V našej neveľkej obci v roku 1948 vzniklo a ešte stále pôsobí naše PZ Dojč, ktoré má 22 členov. Aj 

napriek civilizačnému tlaku sa v našom revíri nachádzajú dobré podmienky pre pomerne bohaté 

zloženie zveri: napr. srnčia, danielia, diviačia. 
Môžeme sa pochváliť aj tým, že u nás máme bažanty, zajace a inú drobnú zver. Členovia PZ Dojč 

pripravili pre deti ZŠ Dojč veľmi zaujímavú ponuku. Chceli by sme založiť pre našich školáčikov krúžok 

mladých priateľov poľovníctva a oboznámiť ich o živote voľne žijúcich zvierat a o poľovníctve ako 

takom.  

Na to všetko by sa veľmi radi podujali niektorí z našich členov: Ľuboš Húska (starostlivosť o zver), 
Henrieta Blatnická (kynológia), Marián Sapár (poľovnícka osveta) a Ladislav Blatnický ml. (zbrane 

a strelivo). V praktickej časti  postupne zoznámime deti s druhmi vtáctva, zveri a plemenami psov, 

naučíme ich rozoznávať stopy, naučíme ich druhy zbraní, nábojov, nožov, ďalekohľadov a iné dôležité 

potreby poľovníka. Nahliadneme do tajov preparovania a prípravy trofejí. Pomocou rôznych vábničiek 

im predvedieme hlasové prejavy jednotlivých druhov zveri. Budeme si robiť krásne vychádzky do lesa, 

naučíme ich ako sa správať v lese, spoločne budeme zakrmovať zver a udržiavať čistotu. Určite sa deti 
potešia aj prítomnosti  poľovne upotrebiteľných psíkov, ktorí svojich pánov počúvajú na slovo, ukážu 

ako ich možno cvičiť a starať sa o nich. 

Sme presvedčení, že stretávanie detí s poľovníkmi bude veľmi zaujímavé a užitočné. Chceme takto 

v nich vypestovať lásku k prírode a keď príde čas, správne budú chápať aj užitočné poslanie 

poľovníctva. 
-Henrieta Blatnická- 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Výlet do Bojníc – festival duchov 

a strašidiel - 10. máj 2013 

Atlantis science centre Bratislava (vedecko-zábavné centrum – 15. február 2013 
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Ako sa píše v publikácii „Dojč v minulosti“, 
mlyn pri rieke Myjava smerom z Dojča na Šaj. 
Humence postavil uhorský šlachtic Dobša, ktorý ešte 
vlastnil mlyn za mlynom „u Štetinárov“ proti prúdu 
rieky Myjava na hranici chotárov Dojč a Čáčov. 
Dobša sa dozvedel, že plánovaná výstavba železnice 
z Kútov do Jablonice a Trnavy bude mať zastávku v 
„Rákoši“ (vstupná časť do obce Šaj. Humence 
smerom do Dojča). Po vybudovaní žel. stanice by sa 
ľudia i tovar dostávali do Dojča, Koválova, Štefanova 
najkratšou cestou a nie oblúkom popri jeho mlyne. 
I cesta dreva by už neviedla vedľa jeho mlyna. Dal 
preto postaviť mlyn medzi „Otrubnicou“ v Dojči 
a predpokladanou žel. stanicou v „Rákoši“ pri využití 
miestnych poľných ciest. Ale dedičom jeho majetku 
sa stala dcéra, ktorá sa vydala za maďara Michnaya. 
Michnay bol mešťan a k manuálnej práci v mlyne sa 
vôbec nehodil. Navyše jeho morálne vlastnosti 
a spôsoby neboli vhodné pre obyčajných vidieckych 
ľudí. Z toho dôvodu po smrti Dobšu bol mlyn 
predaný grófke Machatovej zo Senice. Mlyn zo 
začiatku prosperoval, no neskôr bol stratový, hlavne 
z dôvodu častého striedania mlynárov a malej 
kontroly zo strany majiteľky. V čase prosperity mlyna 
dala grófka postaviť vedľa mlyna kríž, kde je 
napísané: „ku cti boha dala postaviť Terézia Machata 
v roku 1883.“ Môjho starého otca držala pri vysviacke 
kríža na rukách sestra, mal vtedy 4 roky. 

V roku 1918 kúpil mlyn môj prastarý otec Ján 
Tomša, richtár a majiteľ mlyna zo Štefanova pre 
svoju dcéru Albínu a jej manžela Jána Theberyho, 
zemana z Dojča. Bývali v zemianskej usadlosti na 
dnešných domoch Jozefa a Františka Čelústkovcov 
blízko obecného úradu. Rodina Thebery je najstarším 
doloženým zemianskym rodom v Dojči. Spomína sa 
už v roku 1256 v dokumente kráľa Bélu IV. V roku 
1300 sa toto meno objavuje v rôznych dedinách 
záhoria ako Plaveký Štvrtok, Kúty, Petrova Ves, 
Unín. 

Prácu v mlyne viedol, organizoval, prijímal zrno 
od roľníkov, vydával múku a odvádzal peniaze vždy 
mlynár, ktorý z jednej strany i býval. Z odvedených 
peňazí dala stará mama postaviť dom vedľa 
spomínaného kríža, kde bývala so starým otcom. 
Starý otec bo roľník a prácam v mlyne nerozumel. 
Celú starostlivosť o rodinu a mlyn a často 
i o hospodárstvo a zvieratá mala na starosti stará 
mama. Starý otec mal obdobie, keď celé dni býval 
v hostinci a stará mama svojou skromnosťou 
a sporivosťou dokázala v roku 1928 stavať vedľa 
mlyna Francisovu dvojitú turbínu na pohon strojov 
namiesto vodného kola s horným prúdom vody. 
Stavebné práce robila firma z Bratislavy, ktorá okrem 
betónovej miestnosti turbíny, koryta, postavila 
i betónový most. Turbínu dodala a zmontovala firma 
Josef Prokop a synové z Pardubic. Táto firma dodala 
i viaceré stroje na mletie múky. V pozostalosti po 
mojom otcovi som našiel najstaršie fotografie z roku 
1928, kde je vidieť betónový most, stavidlá a turbína. 
Na moste stoja mlynári a celá obecná rada 
i s furmanmi, čo dovážali materiál. V čase dostavby 
turbíny na mlyne u Theberych sa na mlyne Belúnkov 
(bývalý Dobšov mlyn) mlelo už veľmi málo, vodné 
kolo na starý pohon už nestíhalo a na mletie sa dlho 
čakalo. 

Deti starej mamy – dvaja synovia kráčali 
v mlynárskej tradícii. Starší Fridrich chodil na 
mlynársku strednú školu v Břeclavi a bol po jej 
skončení vedúcim mlyna. Mlynu sa však veľmi 
nevenoval, lebo bol zároveň aj bankovým úradníkom. 
Tak sa stalo, že zákazníkov ubúdalo pre zlé 
plánovanie mletia a nedostatok múky k výmennému 
spôsobu mletia, ktorý roľníci vyžadovali. Mladší syn 
Ladislav (môj otec) po skončení gymnázia v Skalici sa 
vyučil v Pezinku za mlynára a v r. 1940 so ženou 
Rozáliou rod. Hostýnovou, ktorá skončila v Břeclave 

obchodnú akadémiu, prevzali celú prevádzku a bývali 
pri mlyne v mlynárskom byte.  

Otec sa staral spolu s dvomi pracovníkmi 
o mletie múky a mama prijímala a vydávala 
s pomocníkom múku. Mama mala ešte na starosti 
okrem domácnosti a detí i celú ekonomiku mlyna 
a financovanie. Mlyn začal prosperovať a roľníkov, 
čo mleli v mlyne pribúdalo, takže otec mlel v mlyne 
často i v noci. Otec popri mletí začal stavať a v roku 
1944 dokončil pílu na drevo. Ako pohon využil 
vodnú turbínu. Na píle i s pomocníkmi rezal drevo 
pre ľudí z okolitých dedín i pre stolárov. Zisk nebol 
len z mlyna, ale i z píly. Pomery v hospodárstve za 
prvého slovenského štátu boli tak priaznivé pre 
podnikateľov a živnostníkov, že ľudia z blízkej 
Moravy prichádzali do Dojča kupovať do mlyna 
múku a k roľníkom poľnohospodárske produkty. 
Otec s mamou boli tak finančne silní, že začali stavať 
nový dom po zbúraní starého po starej mame. 
V decembri 1944 bol dom postavený a doňho sa 
nasťahovali moji i starí rodičia.  

Prechodom fronty v 2. svetovej vojne v apríli 
1945 sa zastavilo mletie. Do nového domu sa 
nasťahovalo veliteľstvo červenej armády a súčasne 
veliteľstvo letiska, ktoré bolo od mlyna až po Štetinov 
na lúkach. Moja rodina sa odsťahovala k strýkovi L. 
Hostýnovi do Dojča. Všetko obilie a múka, ktoré 
v mlyne boli, odviezla ruská armáda pre jej potrebu. 

Za krátky čas po prechode fronty sa do mlyna 
vrátili mlynári i s otcom. Pochovali dvoch Nemcov, 
ktorí padli v mlyne a neďaleko oproti mlynu osadili 
kríže. Ruských vojakov si odviezli ruské likvidačné 
jednotky, ale Nemcov nemal kto pochovať.  

Znovu sa začalo v mlyne mlieť, lebo škody na 
budove mlyna boli malé. Roľníci museli chodiť do 
mlyna dvakrát. Keď obilie priviezli a keď si brali 
múku. Situácia s mletím sa stabilizovala a otec sa 
dobrovoľne zaviazal, že všetkým roľníkom, ktorí mali 
v mlyne zrno, či múku, to postupne vráti. Okolité 
mlyny to nerobili a preto v mlyne v Dojči boli veľké 
rady vozov na ďalšie mletie. Finančná situácia bola 
čoraz lepšia, a tak začal otec uvažovať o stavbe 
nového mlyna. Od r. 1946 začal postupne nakupovať 
z firmy Prokop Pardubice stroje podľa fimou 
spracovanej dokumentácie. V r. 1948 mal podstatnú 
časť strojov nakúpenú. Dohodol sa so staviteľom 
Hercogom z Dojča, že na stavbu nového mlyna sa 
rozoberie murivo starého mlyna i murivo z mlyna 
u Tomšov v Štefanove. Tesárske práce boli 
dohodnuté s majstrom Štefanom Gajarom z Dojča. 
Stavba sa začala v r. 1949 a boli pri nej zamestnaní 
viacerí ľudia z Dojča a zo Šaj. Humeniec, ba i cigáni 
zo Štefanova. Veľmi často sa spomínalo ako cigán zo 
Štefanova, ktorý mal na starosti robiť maltu, stačil 
miešať celej murárskej partii. Len málokedy sa stalo, 
že mu niekto priniesol vápno. Pešo išiel zo Štefanova 
vedľa Myjavy tak skoro, že keď o pol siedmej prišli 
murári, on už mal narobenú maltu v troch 
„karbovniach“ a keď všetci odišli, on si na ráno 
pripravil piesok i vápno a v noci sa vybral pešo do 
Štefanova vyspať sa.  

Asi na polovicu mlyna kúpil otec nové tehly 
z Pezinka. Piesok bol zo Šaj. Humeniec a vápno sa 
doviezlo z Bukovej. Drevo pomohol zohnať otcovi 
Ivik Nizáy od Štetinárov, ktorý vtedy pracoval na 
povereníctve v Bratislave. Otec odišiel na Oravu, tam 
na poukaz drevo nakúpil (100 až 120 ročné stromy). 
Vyrúbané a naložené rezivo dopravené železnicou si 
sám na vedľajšej píle narezal na krovy, trámy a dosky. 
Hrubé opracovanie dreva sa robilo u stolárov 
Veselého v Dojči a Jankoviča v Šajd. Humenciach. 
Ručné stolárske práce robili až desiati stolári priamo 
na mieste po osadení podláh. Tesári po podlahách 
urobili strechu a partia pokrývačov urobila plechovú 
strechu. Tým boli stavebné práce ukončené. 
Z Pardubíc prišli dvaja montéri p. Kubík a p. Vinko, 

ktorí robili a dozerali na miestnych pracovníkov pri 
zostavovaní technológie v mlyne. Všetky rúrky, 
zásobníky, korčekové elevátory boli z dreva. 
Valcovacie stolice boli kovové a osadzovali sa na 
osobitné podpory z dreva. Mlyn bol dokončený v r. 
1950. Po prvom skúšobnom mletí sa postupne mlelo 
viac a viac. Starý mlyn robil hlavne tmavé múky 
a nový mlyn robil špeciálku a viacej krupíc – hrubej 
a polohrubej múky. Chýr o „dobrej“ múke sa 
rozniesol do okolia a tak sa stávalo, že roľníci s vozmi 
stávali od mlyna až po potok „Lások“ smerom na 
Dojč. Mlynármi boli František Plott a Silvester 
Otočka. Často musel otec mlieť i v noci. Pri výdaji 
múky a príjme obilia pracoval Cyril Polák zo 
Štefanova.  

Mlyn bol v prevádzke pár mesiacov, keď prišlo 
k jeho znárodneniu so spätnou platnosťou od 
februára 1948. Bol to najmladší mlyn, ktorý bol 
znárodnený v ČSR. Mlyn znárodňoval súdruh Macek 
z Borského Mikuláša, ktorý predtým pracoval v mlyne 
ako stolár. Súdruh Macek všetko poznal, takže 
v kancelárii prebehla inventúra, otec odovzdal kľúče 
a za pätnásť minút bol mlyn i zásoby v ňom 
majetkom štátu. Rodina Thebery to považovala za 
veľkú krivdu.  

Znárodňovalo sa všetko, roľníci prišli o pôdu 
a museli vstúpiť do družstva. Majetok nezobrali len 
jednotlivcovi, ale aj predchádzajúcim generáciám, 
ktoré sa svojou prácou zaslúžili o zveľadenie majetku 
rodiny .... Roľníkovi nielenže zobrali pôdu, ale ešte 
musel na nej za almužnu pracovať. Moji rodičia boli 
na tom o to horšie, že na stavbu mlyna si museli 
vypožičať peniaze, lebo na nich bola daná 
milionárska daň.  Peniaze do banky musela rodina 
splácať a pritom výrobné prostriedky boli prevedené 
na štát.  

Za prvého vedúceho na mlyne bol dosadený p. 
Pagáč, ktorý mlyn viedol krátko. Potom prišiel mlynár 
Oravec (rumunský Slovák). Býval u nás po 
rozhodnutí ONV Senica. Otec i mama pracovali 
v mlyne asi jeden rok. Otec bol prepustený ako 
prebytočný. Zakrátko odišla i mama, nezniesla otcove 
vyhodenie z mlyna. Po odchode p. Oravca na vlastnú 
žiadosť, prevzal mlyn mlynár František Plott i so 
svojou ženou zo Šaj. Humeniec. U otca sa vyučil 
a pracoval v mlyne až do dôchodku.  

Okolo roku 1955 sa prestalo v mlyne robiť 
námezdné mletie a začalo sa šrotovať. Mlyn získali 
Mlyny a cestovinárne Piešťany. Tento podnik mal 
monopol na výrobu šrotu. Až do konca socializmu sa 
v mlyne len šrotovalo. Používal sa jeden zásobník na 
obilie, dva zásobníky na šrot, jedna valcovacia stolica 
a išiel jeden korčekový elevátor. Postupne keď sa 
niektorý stroj opotreboval, začalo sa pracovať na 
ďalších.  

Keď pán František Plott aj so ženou odišli do 
dôchodku, na jeho miesto prišiel pán Gazdík so 
ženou zo Senice, ktorí tam pracovali až do vrátenia 
mlyna rodine Thebery. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

Minulosť mlyna Thebery v Dojči 
Radi by sme Vás informovali, že dňa 7.6.2013 spúšťa Mlyn Thebery novú prevádzku s použitím nových technológií. Pri tejto 

príležitosti uverejňujeme spomienky pána Theberyho o histórii mlyna. 
 

 

„Sem sa sám chodím rozprávať s mlynom.“ 
rozjíma Ivan Thebery. 
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V krátkosti o aktuálnej téme – čipovanie 
 

Nezameniteľné číslo – to obsahuje mikročip, ktorým musia byť 

označené psy, mačky, fretky. Termín na splnenie tejto povinnosti bol 

stanovený na  30. 9. 2013 a vyplýva zo zákona č. 39/2007 Z. z. o veterinárnej 

starostlivosti . 

Čipovanie je úkon podobný očkovaniu – pomocou aplikátora sa 

čip zavádza na ľavú stranu krku pod kožu zvieraťa. 

Označenie zvieraťa (psa, mačku, fretku)  mikročipom môže vykonať 

len veterinárny lekár. K  číslu mikročipu po jeho aplikácii a skontrolovaní 

čítačkou priradí predpísané údaje do Centrálneho registra spoločenských 

zvierat, ktorý vedie Komora veterinárnych lekárov SR.  Je to najmä druh 

zvieraťa, vek, farba srsti, meno zvieraťa, zároveň tiež meno, adresa a telefónne 

číslo jeho majiteľa. Vkladajú sa tu aj údaje o vakcinácii, najmä  vakcinácii proti 

besnote. 

Na základe údajov vložených do registra možno vyhľadať majiteľa 

a vrátiť stratené zvieratko, tiež však nájsť majiteľa, ktorý sa zvieraťa chcel 

zbaviť. Pre cestovanie v rámci EÚ na základe čipovania môže poverený 

veterinárny lekár vystaviť PetPass. Povinné čipovanie je tiež nástrojom pre 

postupnú evidenciu spoločenských zvierat v štáte a na elimináciu nárastu 

neevidovaných chovov psov. Na rozdiel od známky zvieratko nemôže čip 

stratiť. 

Čip neslúži na vyhľadanie zvieraťa, reaguje iba                   

na priloženú čítačku. 
-MVDr. Pavol Kubík- 

M

V

D

Prvé sväté prijímanie v Dojči 
 

Pane Ježišu, 
Ty si povedal: 

„Blažení čistého srdca, 
lebo oni uvidia Boha." 

Vo sviatosti zmierenia si nás 
zbavil ťarchy, ktorú sme nosili v sebe. 

Sme radi, že si nás zbavil toho, 
čo nás trápilo. 

 

V nedeľu 9. júna 2013 sa v kostole Všetkých 

Svätých v Dojči uskutoční prvé sväté 

prijímanie 13 detí z Dojča a Šajdíkových 

Humeniec. 

 

Mesiac máj je lásky čas, 
 

preto sa snažme podávať tú lásku každý z nás. 
Ako stromy v máji tiež tá láska kvitne stále s nami, 

len si dajme pozor, chráňme si to zdravie i pokoj medzi nami. 
Do ďalších dní či rokov svieti nám slniečko, 

poď Bože pod tvojím vedením bude vždy príjemne tichúčko. 
Pre naše cesty ďalšie nech kvitne zdravie i lásky ako 

vzkriesenie, 
buďme ešte stále spolu, to je nás všetkých želanie. 

Ak budeme veriť v lásku, nech nám nikdy nemení svoj cieľ, 
aby v nás uhlík svornosti i v pochopení nikdy nedotlel. 

Tajomná chvíľka naším životom chráni ten náš ľudský ploc, 
tie naše duše sa vznášajú ako zo spodných vôd. 

Toto nech sú slová nás všetkých tu okolo stojacich, 

bo naše srdcia po láske i svornosti sú tak túžiacich. 
Či už doma na slniečku ba i tiež v celom svete, 

zdravie, lásku, súdržnosť si stále poprajme. 
Veď slovo k slovu si klaďme krásne slovíčka do úst 

a nenávisť, zlosť v rodine nemotajme len o prst. 
V mesiaci máj zacítime vôňu kvetiniek v záhrade či v hájičku, 

snažme sa nech kytička zavoní cez celú izbičku. 
Tiež i voňavé klinčeky rôznej farby sú, 

tie sa tiež z veľkej lásky na stôl prinesú. 
Je to tiež veľký dar v našich záhradách, 

vetríčkom či vôňou sa nesú i po celých uliciach. 
Pozrime sa kolo seba, že v mesiaci máji kvetiniek je veľa, 
najmä keď sa kytička týchto kvetov položí na vrch stola. 

Nech i to slniečko stále svieti na májové kvety, 
čo nosia mamičkám priatelia i malé deti. 

 

- báseň k téme máj mesiac lásky napísal pán Jozef Meliš, jeden 

z najstarších obyvateľov našej obce -  
 
 

 

Naši jubilanti oslávia ... 
70 rokov  

Anna Bartúnková, Anna Čechová, Emil Gajar,  
Anna Otépková, Štefan Pavlík,  Mária Pazderová, 

Helena Skalová, Pavol Šulla 

75 rokov 
Anna Buríková, Rudolf Klamík,                     

Antónia Nemečkayová, Mária Palkovičová,         
Oľga Šajdíková, Ing. Ladislav Václavek 

80 rokov 
Marta Bartalová, Anna Hrubšová,  Mária Huttová, 

Jozef Otočka, Pavlína Reháková,                        
Valentín Vach, Emil Vymislický 

85 rokov 
Albína Hollá, Štefánia Kadlečíková,                

Sidónia Lešková, Jozef Mika 

90 rokov 
Helena Černá, Jozef Meliš,                             

Hermína Smýkalová, Jozef Václavek 

91 rokov 
Emília Mešťanková 

93 rokov 
Vilma Gajarová, Jozef Komárek 

 

V mene redakčnej rady mi dovoľte milí jubilanti 

pogratulovať Vám k Vášmu životnému jubileu           

a venovať vám k Vášmu  narodeninovému dňu 

tento vinš: 

Nech krásne spomienky z mladosti 
sa k tebe vrátia 

a všetky zlé sa navždy stratia. 
Nech tento krásny deň, 

dá ti úsmev a radosť len. 
Nech každý ďalší rok, 
dá ti len šťastný krok. 

Nech navždy tvoja dobrá duša rastie, 
nech ti dá Pán Boh lásku a šťastie. 

 

-Beata Bátorová- 
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Narodili sa: 

 
Timotej Čelústka - 24.2.2013 

Nina Chudá - 28.2.2013 
Mária Gabriela Hrebenárová 

13.3.2013 
Patrícia Melišová - 7.4.2013 
Matúš Morávek - 19.4.2013 

Hana Katriňáková - 30.4.2013 
Matúš Konečný – 15.5.2013 

 

“Vitaj nám! 
A nech Ti rastie 

každým dníčkom šťastie.” 

    
Zosobášili sa: 

Martina Pavlíková, Dojč 
a Tomáš Šalík, Čáčov 

 
Silvia Žilínková, Dojč 

a Erik Konečný, Dubovce 
 

Silvia Hlaváčková, Dojč 
a Radoslav Matula, Dojč 

 
Gabriela Malíková, Holíč 

a Tomáš Ackerl, Dojč 
 

Silvia Sapárová, Dojč 
a Roman Černoch, Dojč 

 

„Želáme všetko najlepšie  
na spoločnej ceste životom.“ 

 
 

Zomreli: 
Mária Fajnorová, 26.1.2013 

Konrád Malík, 4.2.2013 
Elena Blatnická, 6.4.2013 
Pavol Žilínek, 22.4.2013 

 
 „Úprimnú sústrasť.“ 

 

 

 

Poľovnícke združenie Dojč Vás všetkých srdečne 
pozýva na tieto pripravované podujatia: 

 

Deň detí so zvieratkami v chovateľskej predajni Dojč 
 

nedeľa  9. júna 2013 o 13. hod. – 17. hod. 
 

Program: 

 prehliadka zvieratiek: ovečky, kuriatka, sliepky, perličky, králiky,  
škrečky, korytnačky a iné;  

 možnosť odfotiť sa so zvieratkami, hádanky, doplňovačky, omaľovánky, pexeso  
s tématikou domácich zvierat 

 program bude rozdelený pre deti predškolského veku,  

pre deti 7 – 9 ročné a pre deti 10 – 12 ročné 

Deti dostanú za správne odpovede body, ktoré si budú môcť vymeniť  

za rôzne drobnosti v „detskom bazáre.“ 

Vstup voľný v priebehu celej akcie. 
Miesto konania: Chovat. potreby MVDr. Kubík Dojč 263 

Info  tel.:  0915179536, 0905334522 

 

V druhej polovici septembra 

2012 sa na čáčovskej strelnici 

ROPZ Senica uskutočnili 

skúšky psov v brlohárení na 

líšku v umelom brlohu. 

V skupine teriérov sa na 

treťom mieste umiestnila suka 

Asta z Dankovho dvora 

s vodičom Pavlom Dankom 

z Dojča. 

Brlohárske skúšky psov 
 
· 22.-23.6.2013 

areál poľovníckej chaty Dojč 
 

· pochutíte si na domácej 

zabíjačke, špecialitách 

z diviny a inom občerstvení 

v bufete 
 

· v sobotu večer hrá živá 

hudba 

Poľovnícky juliáles 
 
· 20.7.2013 sobota 

začiatok o 17.00 hod. 

areál poľovníckej chaty Dojč 

· špeciality z diviny, bufet 

· deti aj dospelí sa môžu 

zúčastniť streleckej súťaže 

a získať cenu 

· čaká na vás bohatá tombola 

· v sobotu večer hrá do tanca 

skupina Echo Band 

http://www.dojc.sk/
http://www.obecdojc.sk/

